

## RULES AND PROCEDURES – CYCC 2024

Dear parents and players,

We are all looking forward to welcoming you to the 2024 Canadian Youth Chess Championship!

Thank you for registering and making this event a record of assistance with over 680 players coming from all provinces for our national tournament.

Here are some important reminders prior to the competition:

### **Supervision of children:**

It is the sole responsibility of parents to ensure the safety of your children and belongings. For all participants in the U12 sections and below it is mandatory that the children be always supervised by family adults when they are not participating in the competition (before and after games). This means that for their own safety, children should not be left unsupervised in the skittles room, or hotel hallways.

### **Valid membership:**

Prior to attending the tournament, please make sure you have an active CFC ID. You can renew or sign up for CFC ID on the website: <https://www.chess.ca/en/players/membership-join/>.

If you are from Québec, make sure that your FQE membership is valid or sign up for it:

<https://www.fqechecs.qc.ca/fqe/content.php?id=14250>

### **Accreditation badges:**

On Monday July 8<sup>th</sup> from 4:00 PM to 8:00 PM, players can pick-up their accreditation badges at the entrance of the playing hall, where there will be a tournament check-in area. The badge is your identification, and you need to wear it to be allowed into the playing room. Please make sure you bring it with you as access will be denied without it.

If you missed the badges distribution on Monday, you may pick your badge on Tuesday from 7:30 AM to 8:30 AM.

### **Food:**

Please notice that no food from outside will be tolerated inside the premises, as per the Sheraton policy.

### **Opening ceremony:**

On the first day, July 9<sup>th</sup>, the playing hall will open at 9:10 AM. Please check your table number and proceed to your board for the opening ceremony and the rules announcements. The opening ceremony is planned for 9:30 AM, and we aim to start the first round at 10:00 AM.

One souvenir pen will be provided, so please bring a couple of spare ones as no more pens will be offered after the first round. One coupon for CYCC promotional merchandising per player will be distributed on the back of the accreditation badge, valid at T-Shirt Time Laval only.

## Tournament rules

Please remind your kids of the following rules prior to attending the tournament:

- We supply chess sets and clocks for the tournament. All players must use the official notation sheets provided. A score sheet will be provided for each round. **No personal notation books will be allowed to be used. Recording the game is mandatory.** Please ensure your kids become familiar with it. There are [many YouTube resources available for assistance](#).
- Players must use the same hand that made the moves to press the clock.
- Touch-move.
- **No device of any kind will be allowed in the playing hall. This includes all phones, all watches, electronic scoresheets, electronic tablets, etc.**
- If any dispute, please pause the clock, raise your hand, and notify the tournament arbiter.
- Please have your child's photo ID with you in case the arbiters need to verify the age. However, ensure that the ID is kept in a secure place and not carried by your child.
- Byes : If you took a bye, be sure you did it correctly. **1 = means bye for round one; 2 = means a bye for round 2 and 1,2 = means byes for round one and two.**

### No spectators:

The playing room will be closed to spectators. Parents will be allowed to accompany their children to the playing room 20 minutes before the round start time. Players should be at their board 10 minutes before the start time. Parents will be asked to leave the playing hall 10 minutes before the round start time. We will close the doors of the playing room 5 minutes before the round start time, and parents will not be allowed in at this time. This process is to ensure we start each round on time.

### Toilet:

Designated lavatories will be preserved only for players. No access to parents. If a parent is caught infringing this rule, his/her child will be automatically out of the tournament. Parents will be able to use the restrooms near the hotel front-desk area.

### Pairings & Results:

The pairings and results for each round will be posted on <https://chess-results.com/fed.aspx?lan=20&fed=CAN>

A second e-mail will be sent to you showing how to use this website.

### Raffle & gifts:

We invite all players to put their purchase receipt from T-Shirt Time in the appropriate box to participate in the raffle. Make sure to write the name of the player and his/her section on the back. We look forward to seeing you all.

#### TIE-BREAKS RULES AND APPEALS COMMITTEE

- 1) Games one Elected to Play
- 2) Direct Encounter
- 3) Progressive Scores
- 4) Most games as black
- 5) Number of Wins
- 6) Drawing of lots

Appeals: In writing, within one hour of the end of the round, with a deposit of \$100."

*CYCC organizing committee.*

#### RÈGLES ET PROCÉDURES – CJEC 2024

Chers parents et joueurs,

Nous sommes tous impatients de vous accueillir au Championnat jeunesse d'échecs du Canada 2024 !

Merci de vous être inscrit et de faire de cet événement un record de participation avec plus de 680 joueurs venant de toutes les provinces pour notre tournoi national.

Voici quelques rappels importants avant la compétition :

##### **Surveillance des enfants :**

Il est de la responsabilité des parents d'assurer la sécurité de vos enfants et de vos biens. Pour tous les participants des sections U12 et inférieures, il est obligatoire que les enfants soient toujours surveillés par des adultes de la famille lorsqu'ils ne participent pas à la compétition (avant et après les matchs). Cela signifie que pour leur propre sécurité, les enfants ne doivent pas être laissés sans surveillance dans la salle de repos ou dans les couloirs de l'hôtel.

##### **Adhésion valide :**

Avant de débiter le tournoi, assurez-vous d'avoir un matricule CFC actif. Vous pouvez renouveler votre carte de membre ou vous inscrire pour obtenir un matricule CFC sur le site Web :

<https://www.chess.ca/en/players/membership-join/>

Si vous êtes du Québec, assurez-vous que votre adhésion à la FQE est valide ou inscrivez-vous :

<https://www.fqechecs.qc.ca/fqe/content.php?id=14250>

### **Cocardes d'accréditation :**

Le lundi 8 juillet de 16h00 à 20h00, les joueurs pourront récupérer leurs cocardes d'accréditation à l'entrée de la salle de jeu, où se trouvera une zone d'enregistrement du tournoi. La cocarde constitue votre pièce d'identité et vous devez la porter pour pouvoir accéder à la salle de jeu. Assurez-vous de l'apporter avec vous, car sans elle, l'accès sera refusé.

Si vous avez manqué la distribution des cocardes lundi, vous pouvez obtenir votre cocarde mardi entre 7h30 et 8h30.

### **Nourriture:**

Veillez noter qu'aucune nourriture provenant de l'extérieur ne sera tolérée à l'intérieur des locaux, conformément à la politique du Sheraton.

### **Cérémonie d'ouverture:**

Le premier jour, le 9 juillet, la salle de jeux ouvrira à 9h10. Veuillez vérifier votre numéro de table et vous rendre à votre échiquier pour la cérémonie d'ouverture et l'annonce des règles. La cérémonie d'ouverture est prévue à 9h30 et notre objectif est de commencer la première ronde à 10h00.

Un stylo souvenir sera fourni, veuillez donc en apporter quelques-uns de rechange car aucun stylo ne sera offert gratuitement après la première ronde. Un coupon promotionnel CYCC par joueur sera distribué au dos de la cocarde d'accréditation, valide chez T-Shirt Time Laval seulement.

## **Règlements du tournoi**

Veillez rappeler à vos enfants les règles de tournois suivantes avant de prendre part au tournoi

- Nous fournissons les jeux d'échecs et les horloges pour le tournoi. Tous les joueurs doivent utiliser les feuilles de notation officielles fournies. Une feuille de pointage sera fournie pour chaque ronde. Aucun carnet de notation personnel ne sera autorisé. La notation des coups est obligatoire. Veuillez-vous assurer que vos enfants se familiarisent avec cette procédure. Il existe de nombreuses ressources sur YouTube disponibles pour vous aider.
- Les joueurs doivent utiliser la même main qui a effectué les mouvements pour appuyer sur l'horloge.
- Pièce touchée – pièce jouée.
- Aucun appareil électronique d'aucune sorte ne sera autorisé dans la salle de jeu. Cela inclut tous les téléphones, montres, feuilles de match électroniques, tablettes électroniques, etc.
- En cas de litige, veuillez mettre le chronomètre en pause, lever la main et en informer l'arbitre de votre section.

- Veuillez avoir avec vous la pièce d'identité avec photo de votre enfant au cas où les arbitres auraient besoin de vérifier son âge. Assurez-vous cependant que la pièce d'identité soit conservée dans un endroit sécurisé et qu'elle ne soit pas portée par votre enfant.

- Bye : si vous avez pris un bye, assurez-vous de l'avoir fait correctement. **1 = signifie un bye pour la ronde un; 2 = signifie un bye pour la ronde 2; 1,2 = signifie des byes pour les rondes un et deux.**

#### **Pas de spectateurs :**

La salle de jeu sera fermée aux spectateurs. Les parents seront autorisés à accompagner leurs enfants à la salle de jeux 20 minutes avant le début de la partie. Les joueurs doivent être à leur plateau 10 minutes avant l'heure de début. Les parents seront priés de quitter la salle de jeu 10 minutes avant le début de la ronde. Nous fermerons les portes de la salle de jeu 5 minutes avant le début de la ronde et les parents ne seront pas autorisés à entrer à ce moment-là. Ce processus vise à garantir que nous commençons chaque tour à l'heure.

#### **Toilettes:**

Les toilettes désignées seront réservées uniquement aux joueurs. Pas d'accès aux parents. Si un parent est surpris en train d'enfreindre cette règle, son enfant sera automatiquement exclu du tournoi. Les parents pourront utiliser les toilettes situées à proximité de la réception de l'hôtel.

#### **Appariements et résultats :**

Les appariements et les résultats de chaque tour seront publiés sur <https://chess-results.com/fed.aspx?lan=20&fed=CAN>

Un deuxième e-mail vous sera envoyé vous expliquant comment utiliser ce site.

#### **Tirage au sort et cadeaux :**

Nous invitons tous les joueurs à mettre leur reçu d'achat de T-Shirt Time dans la case appropriée pour participer au tirage au sort. Assurez-vous d'écrire le nom du joueur et sa section au dos. Nous avons hâte de vous voir tous.

<b>BRIS D'ÉGALITÉ ET COMITÉ D'APPELS</b>
--

- 1) Parties auxquels on a choisi de jouer
- 2) Rencontre Directe
- 3) Départage par cumulatif
- 4) Plus de parties avec les Noirs
- 5) Nombre de victoires
- 6) Tirage au sort

Appels: Par écrit, en dedans d'une heure après la fin de la ronde, avec un dépôt de \$100."

*Comité d'organisation du CJEC*